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Spoluobčané a čtenáři,
Máme tu podzim. Čas sklizně, nebý-
vale teplý a nebývale úrodný, zejména 
na drby. K tomu dojdeme.
Některá jablíčka zatrpkla, některá opada-
la a zbytek pevně visí. A sládne. Znáte to!
Ovšem pouze do té doby, než přijde první 
chlad, či kos, či kosa padne na kámen!
Děti už se rozběhly do školních lavic 
a těžko byly k zastavení. Není divu. Léto 
je široký pojem a lavic je málo, na rozdíl 
od malých občánků, kterých je, díky Bohu, 
čím dál tím víc. Za to lavic, těch je, Bohu 
žel, čím dál tím méně. A sklizeň se blíží.

Dobré ovoce roste pouze na dobrých stro-
mech a dobrý strom pochází z dobrého 
semene. 
V tomto čísle opět nabízíme výjimečnou 
možnost nahlédnout do výjimečného 
života výjimečné paní Chroustové, díky 
které máme dnes tu čest sdílet jejím 
pohledem historii naší obce. Zároveň 
se můžeme těšit z možnosti oslavit 
příští měsíc její neuvěřitelné sté naro-
zeniny.
Ale jelikož čas proudí, prudí a plyne a če-
kají nás chladnější dny, může nás těšit, 
že se dříve než přijde zima  ohřejeme při 

podzimním posvícení, při pouštění draka 
a při opékání brambor určitě taky nezmrz-
neme. 
A co se týká drbů? Tak pokud ještě neví-
te, že báječný burčák čepují u paní Evy 
ve Štěchovicích a že si to tam taky moc 
pěkně zařídila, a že pokud si tu svoji 
(nebo svého?) potřebujete udobřit, tak 
nejkrásnější květinu seženete u vlídné 
dámy na autobusovém nádraží v květi-
nářství, tak vězte, že se všechny novinky 
dozvíte u dobré kávy v nově otevřené ka-
várně na kraji Štěchovic.                                                    

RR

Co se nám urodilo? 

HOSPODAŘENÍ S ODPADY a TŘÍDĚNÍ
chtěli bychom touto cestou znovu upozornit občany, že podle § 17, odst. 4 zákona 
č. 185/2001 Sb. jsou občané povinni odpady třídit a shromažďovat do přísluš-
ných nádob. Správné a důsledné třídění odpadu na jednotlivé složky je důležité 
jednak v kontextu ochrany životního prostředí, možnosti využití druhotných su-
rovin, ale zároveň přináší obci nemalý finanční přínos. Dosud se ještě setkává-
me s názorem, že třídění je zbytečné a v konečné fázi je všechen odpad stejně 
smíchán na jednu skládku. ve skutečnosti je vytříděný odpad předáván svozovou 
firmou Rumpold-P Kamenné Žehrovice k recyklaci podle jednotlivých kategorií 
odpadu. Podle množství vytříděného odpadu pak obec obdrží odměnu od firmy 
eKo-KoM a.s.

Na základě výše uvedeného je zřejmé, 
že důsledné třídění odpadů má smysl 
a může přispět i k získání finančních 
prostředků např. na občany tolik požado-
vané rozšíření počtu kontejnerů. V čísle 
2/2011 Štěchovických proudů (str. 8-9) 
jste se mohli podrobně dočíst o způsobu 
třídění. V dalších číslech určitě tyto infor-
mace zopakujeme a upřesníme.

Jak správně třídit SKLo
SKLo – vhazuje se do zeleného nebo 
bílého kontejneru. Pokud jsou k dispo-
zici oba, je důležité třídit sklo i podle 
barev: Barevné do zeleného, čiré do bí-
lého. Pokud máte kontejner na sklo jen 
jeden, pak do něj dávejte sklo bez ohle-
du na barvu. Vytříděné sklo není nutné 
rozbíjet, bude se dále třídit! Díky svým 
vlastnostem se dá skleněný odpad re-
cyklovat do nekonečna.

ANo Do zeleného kon-
tejneru můžeme vhazovat 
barevné sklo, například lahve od vína, alkoholických 
i nealkoholických nápojů. Vhodit do zeleného kontej-
neru můžete také tabulové sklo z oken a ze dveří.

Do bílého kontejneru vhazujte sklo čiré, tedy sklenice 
od kečupů, marmelád či zavařenin a rozbité skleničky.

NE Do těchto nádob nepatří
keramika ani porcelán. Nepa-
tří sem ani autosklo, zrcad-
la nebo například drá-
tované sklo, zlacená
a pokovená skla. Vrat-
né zálohované sklo 
vracejte zpět do ob-
chodu.

PŘehLeD ZA RoK 2010
výdaje za svoz a likvidace odpadů 3 252 608 Kč

vybráno na poplatcích od občanů  1 229 945 Kč

vybráno za podnikatelský odpad    135 600 Kč

odměna eKo-KoM, a.s. za vytříděný odpad    449 403 Kč

Příspěvek Asekol za vytříděný elektroodpad        1 700 Kč

tŘÍDěNÍ BÍLÉho SKLA
V současné době probíhá projekt společnosti EKO-KOM a.s. v ob-

lasti samostatného sběru bílého skla. K tomuto účelu naše společ-
nost zdarma zapůjčí Městysu Štěchovice 2 nádoby o objemu 1,55 
cbm. Do těchto nádob patří všechno bílé obalové sklo, tedy nevratné 
čiré lahve od vína, kompotů, kečupů apod., a čiré skleněné výrobky. 
V žádném případě sem nepatří tabulové sklo, drátosklo či zrcadla. 
Hlavně u tabulového skla z oken je to otázky jiného složení. 

Plnění těchto nádob vylepší bilanci sběru vytříděných složek ko-
munálního odpadu Městyse a tudíž při plnění jisté výtěžnosti (kterou 
obyvatelé v případě papíru a plastů plní bez sebemenších problé-
mů), zvýší i dotaci společnosti EKO-KOM a.s., kterou Městys dostává 
pravidelně každý kvartál. 

Pokud splní tento pilotní projekt své cíle, to je určitá kvalita v kon-
tejnerech na bílé sklo, došlo by k výměně stávajících nádob na sklo 
za nové, barevně odlišené nádoby na sklo barevné a sklo bílé. Jed-
nak mají větší kapacitu o cca 40% a svým barevným rozlišením 
pomohou k lepší orientaci při třídění odpadů. 

 Ing.Viktor Fous – jednatel společnosti, ředitel provozovny Praha

porcelán. Nepa-
ani autosklo, zrcad-

la nebo například drá-
tované sklo, zlacená
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 informace - DopraVa

PRAhA chce SJeDNotit 
veřejnou dopravu se středočeskou
Praha uvažuje o tom, že by sjednotila svůj systém veřejné dopravy se systémem 
Středočeského kraje. Záměr podpořil na posledním jednání výbor dopravy praž-
ského zastupitelstva.

Desetitisíce obyvatel středních Čech 
denně dojíždějí do Prahy za zaměstná-
ním, oba kraje ale plánují svou veřejnou 
dopravu odděleně. Důsledkem je podle 
materiálu, který výbor dopravy 
k problematice dostal, neko-
ordinovaná příměstská au-
tobusová doprava a rostoucí 
automobilová doprava.

Na území Prahy a v části 
Středočeského kraje v sou-
časnosti funguje takzvaná 
Pražská integrovaná doprava 
(PID), která zahrnuje metro, 
železnici, tramvaje, autobusy 
a přívozy. PID podle Pavla Pro-
cházky, ředitele organizace Ro-
pid, která PID plánuje, obslu-
huje asi třetinu Středočeského 
kraje. Vedle toho existuje Středočeská 
integrovaná doprava (SID), která sjedno-
cuje regionální autobusy v části Středo-
českého kraje s přesahem do Prahy. SID 
ale nezahrnuje železnici. Ani do jednoho 
systému není zapojena část železniční 
a pravidelné autobusové dopravy.

To přináší podle materiálu, který má 
ČTK k dispozici, několik problémů. Dů-

sledkem je například souběžné vedení 
některých linek. Do Prahy pak podle 
Procházky vjíždí více autobusů, než by 
bylo potřeba, a některé přestupní ter-

minály, například na Vítězném náměs-
tí nebo u holešovického nádraží, jsou 
přetíženy.

Kostrou systému bude 
KoLeJovÁ DoPRAvA 

Ve Středočeském kraji chybí systém 
záchytných parkovišť u železnice, auta 
pak zajíždějí do Prahy. Systémy veřejné 

dopravy také nemají společný tarif, takže 
při přestupu mimo PID si musí cestující 
koupit novou jízdenku. «PID končí před 
velkými bývalými okresními městy, jako 
je Benešov, cestující proto nemohou po-
užívat společné jízdenky,» řekl na výboru 
dopravy Procházka.

Podle Ropidu by měla základní kostru 
systému tvořit kolejová dopra-
va, která by měla pravidelné in-
tervaly. Autobusy by pak vozily 
cestující od a k zastávkám ko-
lejové dopravy. Podle Procház-
ky by měl mít systém společný 
tarif, jízdenky a jízdní řád.

Ropid navrhuje nejprve vy-
tvořit společnou komisi ze 
zástupců Prahy a Středočes-
kého kraje. Následovat by 
mělo memorandum, smlou-
va o partnerství a nakonec 
sloučení organizací, které 
v krajích veřejnou dopravu 

plánují. Se sjednocením systémů sou-
hlasí i zástupci Středočeského kraje, 
na jednání výboru to řekla Miloslava Vl-
ková, předsedkyně výboru pro dopravu 
zastupitelstva Středočeského kraje. Po-
dle Vlkové by bylo dobré, aby se smlouva 
o spolupráci stihla podepsat do příštích 
krajských voleb, které ve Středočeském 
kraji budou příští rok na podzim.

AUtoBUSovÁ ZAStÁvKA v MASeČÍNě
S trochou dobré vůle není nutné vždy čekat pouze na dotace

Současný stav autobusové zastávky v Masečíně již delší 
dobu nevyhovuje požadavkům cestujících jak kapacitou, 
tak po estetické stránce. Čekat v ní za špatného počasí 
na autobus není nic příjemného. Čekat neustále jen na do-
tace také ne. A hlavně: věčné čekání nemusí vždy přinést 
ovoce. Proto se občané rozhodli vzít věci alespoň ze značné 
části do svých rukou, pouze s podporou obce.  

Studio AXIOMdesign sponzorsky vy-
pracovalo návrh zastávky, která splní 
současně několik požadavků. V první 
řadě zvýší komfort cestujících. Zjed-
nodušenou konstrukcí ulehčí a zlevní 
stavbu a díky použitým přírodním ma-
teriálům „zapadne“ do prostředí návsi 
v Masečíně.

Stavba bude provedena svépomocí 
– záštitu nad touto akcí převzal mase-

čínský Sokol a ná-
klady na materiál 
profinancuje Měs-
tys Štěchovice.

V jednom z příš-
tích čísel Vás bude-
me informovat, jak 
vše dopadlo.

Lenka T.
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NA PRAŽSKoU oPeNcARD 
by mohli jezdit i Středočeši 
Plánů na sloučení Pražské a Středočeské integrované dopravy vzniklo v minulos-
ti již několik. Nyní nápad v rámci předvolební kampaně oprášila toP 09. chce, 
aby v obou krajích vznikla jedna obří integrovaná doprava, ve které by všichni 
jezdili na stejné jízdenky v devíti pásmech. Systém využívající kartu opencard by 
mohl začít fungovat za tři roky. 

„Zavedením jednotného systému pro 
Prahu a střední Čechy bude veřejná do-
prava komfortnější a jednodušší,» řekl 
starosta Kmetiněvsi a kandidát na se-
nátora za TOP 09 Luděk Kvapil.

Problém je, že ve středních Čechách 
nyní fungují tři dopravní systémy. Kro-
mě PID (Pražská integrovaná doprava) 
a SID (Středočeská integrovaná dopra-
va) ještě pravidelná autobusová dopra-
va. «Systémy se vzájemně územně pře-
krývají, v žádném dopravním prostředku 
není možné využít a kombinovat jejich 
tarify a přestoupit,» uvedl Kvapil. Navíc 
prý dochází k duplicitnímu financování 
na mnoha trasách.

Pro cestující by sjednocení systémů zna-
menalo, že by si pořídili Opencard a mohli 
by s ní jezdit po celém Středočeském kraji 
i v Praze. Záleželo by jen na tom, jaký ku-
pon by si na kartu nahráli. Ceník jízdenek 
a kuponů by byl pro Prahu i střední Čechy 
jednotný a platil by ve všech prostředcích 
hromadné dopravy. V pásmech budou 
platit časově omezené jízdenky i předplat-
ní kupony na daná pásma.

Současných pět tarifních pásem by po-
tom bylo rozšířeno celkem na devět, která 
by sahala až na hranice Středočeského 
kraje. «Dosavadní zóny SID budou do těch-
to nových pásem absorbovány na základě 
skutečných potřeb obyvatel,» dodal Kvapil.

Ropid, organizátor veřejné dopravy 
v Praze a okolí, s návrhem souhlasí. 
«Naším vzorem je město Hamburk, kde 
se propojuje doprava Hamburku, Dolní-
ho Saska a Šlesvicko - Holštýnska,» řekl 
ředitel Ropid Pavel Procházka.

hejtman: tento systém 
nebude fungovat

Středočeský hejtman David Rath ale 
takovému systému postavenému na pi-
lířích PID příliš nevěří. „S Ropidem je 

největší problém. Nevede prokazatel-
nou evidenci cestujících, nespolupracu-
je, provádí nátlak na starosty. Tudíž tato 
cesta není řešením,“ napsal Rath v SMS 
zprávě iDNES.cz.

Rath je s Ropidem na „válečné stezce“ 
již delší dobu. Rath organizaci obvinil již 
při rušení autobusových spojů na začát-
ku roku, že s krajem nechce spolupra-
covat. Navíc podle hejtmanových plánů 
by středočeská hromadná doprava měla 
stát naopak na systému SID.

S tím zase nesouhlasí TOP 09. Došlo 
by totiž k tomu, že by buď Středočeši 
museli na hranici Prahy přestupovat 
na pražské spoje, nebo by si Středočes-
ký kraj musel začít platit autobusy, které 
jezdí hlouběji do Prahy. 

V současné době totiž příměstské au-
tobusy financuje Praha ze svého rozpoč-
tu. Pakliže by byly středočeské, Praha by 
si zajistila své spoje a jízdu středočes-
kých autobusů po Praze by hradil kraj. 
„SID navíc nesplňuje požadavky integro-
vané dopravy, protože ignoruje železni-
ci,“ dodal Kvapil.

Zdroj: http://praha.idnes.cz/na-praz-
skou-opencard-by-mohli-jezdit-i-stredo-
cesi-navrhuje-top-09-pxp-/praha-zpravy.
aspx?c=A110317_131729_praha-zpra-
vy_ab

Současných pět tarifních pásem by po-

ŽivotNÍ JUBiLeA  ŽivotNÍ JUBiLeA  ŽivotNÍ JUBiLeA  ŽivotNÍ JUBiLeA
Rádi bychom touto formou poblahopřáli všem spoluobčanům, kteří oslavili 

od července do října 2011 významná životní jubilea. PŘeJeMe PŘeDevŠÍM ZDRAvÍ 
– a bez dlouhých zbytečných vět, vydržte s námi do sta let…

V červenci slavili: V srpnu slavili: V září slavili: V říjnu slavili:

Wernerová Jana Marková Marie Tichá Milena Havránková Dagmar Mirčev Zdravko
Růžičková Jiřina Petrák Václav Košková Dagmar Kuklová Drahoslava Chaloupek Milan

Schejbalová Anna Dupalová Marie Zárubová Eva Soukupová Věra Procházková Jitka
Kostkubová Marie Drahošová Věra Prchalová Zdeňka Pokorná Marie Jech Jiří
Jelínková Růžena Šebková Hanna Jeřábek Václav Kalašová Hana Rypka Jaroslav
Břicháček Arnošt Zika Václav Braný Václav Šilhová Věra Rousová Jana
Volfová Bedřiška Rožníček Jaroslav Pasienková Mária Samek Zdeněk Červenka Vilém

Koppová Libuše Holubová Marie Prokop Václav
Suchomel Josef Suk Jan Pasienka Štefan

Široká Marta Široký Václav Mrázek Jan
Frouzová Dagmar Smíšková Marie Sommer Jiří
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 Z ÚŘaDU – VÍtÁnÍ oBČÁnkŮ

NeJNověJŠÍ ŠtěchovicKÁ oKtÁvA
v sobotu 24. září 2011 v 14 hodin 
v Multifunkčním centru ve Štěchovicích

v sobotu 24. 9. 2011 se v sále MFc sešlo osm miminek se svými rodiči, aby se 
nechali přivítat představiteli našeho městyse. Po krátkém přivítání a představení 
paní matrikářky ivany Sůvové a pana starosty Miloše Čapka přítomným rodičům 
uvedla paní Jaroslava Marková (předsedkyně sociální a kulturní komise, která 
vítání občánků společně s úřadem pořádá) program na pódiu. 

Novým občánkům přednesly dvě předškolačky z místní MŠ (Kamilka Slováková 
a Lucinka hanzlíková) dvě veršovánky a poté hostům zazpívala dvě nádherné 
písně paní Radka Smíšková se slečnou Radkou Říhovou za doprovodu kytary. 
Atmosféra v sále dýchala pohodou a neformálností.Pan Čapek popřál i poděko-
val rodičům – i jejich dětem a po zápisu do pamětní knihy obdrželi noví občánci 
upomínkové předměty a dárečky. upomínkové předměty a dárečky. 
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Dovolte nám 
touto cestou uvítat 

na stránkách 
našeho časopisu 

všechny děti narozené 
od začátku roku 2011:

LEDEN
Sládeček David

Petráková Daniela

BŘEZEN
Králík Ondřej

Dubinová Eliška

DUBEN
Wrlíková Eliška

Rubinová Devaki

KVĚTEN
Soukup Ondřej

Katolický Martin

ČERVEN
Havránek Antonín

Vašinová Adéla
Šimečková Aneta

Vacek Jiří

ČERVENEC
Kovaříková Lucie
Češelská Nikola

Petráš Josef
Vojířová Barbora

SRPEN
Bukovský Matyáš

Jelínek Ondřej Julius
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 ZŠ a mŠ ŠtĚcHoVice

Od 1. září 2011 realizuje ZŠ Štěchovice se svým partnerem, kterým je MŠ Štěchovice, 
projekt nazvaný „Komplexnost, časovost, posloupnost – vše pod jednou střechou“. 

ZÁKLADNÍ ÚDAJE O PROJEKTU:
Číslo a název operačního programu: CZ.1.07, OP Vzdělávání pro konkurenceschopnost

Číslo a název prioritní osy: 7.1, Počáteční vzdělávání
Číslo a název oblasti podpory: 7.1.2, Rovné příležitosti dětí a žáků, včetně dětí a žáků se SVP

Rozpočet projektu celkem: 3 633 603,31 Kč
Doba realizace projektu: 01. 09. 2011 – 30. 06. 2012

Realizátor projektu: Základní škola Štěchovice, příspěvek: 3 171 822,31 Kč
Partner projektu: Mateřská škola Štěchovice, příspěvek: 461.781 Kč 

Stručný obsah projektu:
 ucelený program v MŠ a ZŠ Štěchovice
 zabezpečí dětem se SVP kvalitní start do 

vzdělávacího procesu a jeho další průběh
 je založen na práci odborníků – psychologa, 

speciál. pedagoga a logopedického asistenta
 je zaměřen na předškolní děti v MŠ a děti 

1. stupně v ZŠ se SVP
 podporuje místa asistentů pedagoga pro MŠ i ZŠ
 plánuje vzdělávací kurzy pro učitele
 pro rodiče vytváří 1 metodický dokument 

a informační brožuru ve formě komiksu 
nazvanou Minipříběhy dětí se SPUCH

Klíčové aktivity projektu:
1. Stimulační program pro všechny předškoláky 
2. Osobní asistence pro žáky se SVP 
3. Relaxační kurz pro žáky I. stupně se SVP
4. Diagnostická činnost a tréninky percepčně 

motorických funkcí
5. „Informovaný rodič = chápající a spolupracující 

rodič„
6. Odborná příprava učitelů pro práci s dětmi 

se SVP
7. Závěrečná konference projektu 

Cíle projektu:
Zabezpečit dětem se SVP kvalitní start do vzděláva-
cího procesu a také jeho další průběh, což je základní 
podmínkou jejich konkurenceschopnosti v kolektivu 
svých vrstevníků.
Sledovat a rozvíjet jednotlivé funkce, které jsou při 
osvojování trivia (čtení, psaní a počítání) nezbytné. 
Poukázat na jejich vzájemnou propojenost a podmí-
něnost. Nastolit dlouhodobou spolupráci všech cílo-
vých skupin, tedy dětí se SVP, jejich rodičů a učitelů.

Rozšířit znalosti učitelů školy o SPUCH, a přispět 
tak ke kvalitnější práci učitelů školy s dětmi z cílové
skupiny ve vyučovacím procesu. Poskytnout odbor-
nou pomoc učitelům školy při zpracovávání IVP pro
děti se SVP. Podpořit znalosti rodičů o SPUCH a po-
skytnout jim metodické návody na řešení konfliktních 
situací, do kterých se jejich děti dostávají.

Cíl u předškolních dětí: 
Včasný „záchyt“ dětí, které by mohly mít potíže se zvlád-
nutím trivia na základní škole. Na základě diagnosti-
ky realizovat trénink oslabených funkcí u specialistů - 
psychologa, speciálního pedagoga a logopedického 
asistenta.

Cíle u žáků základní školy – 2 skupiny:
a) děti, které byly v rámci tohoto projektu podchyceny 

již v předškolním věku – poskytnout jim navazují-
cí potřebnou pomoc při vzdělávání (psychologic-
kou a logopedickou s cílem posílit jejich oslabené 
funkce)

b) děti, které již navštěvují ZŠ od 1. do 5. třídy – zac-
hytit děti, u kterých se projevují SPU – dyslexie, 
dysgrafie, dysortografie, dyskalkulie, a které nebyly
dosud odborně vyšetřeny – zajistit včasnou psy-
chologickou a speciálně-pedagogickou diagnostiku 
a následnou terapii jedním odborníkem.

Cíle u rodičů dětí se SVP:
Seznámit rodiče s problematikou školní zralosti, 
SPUCH, LMD, hyperaktivitou, příčinou vzniku potíží, 
metodami odborné práce. Naučit je, jak dítěti pomoci 
doma, jak řešit konkrétní potíže.

Cíl u pedagogů: Naučit pedagogy vytvářet IVP pro 
děti se SVP, posílit dovednosti učitelů při vzdělávání 
žáků se SVP, rozšířit znalosti pedagogů o SPUCH.

tento projekt je spolufinancován z evropského sociálního fondu a státního rozpočtu České republiky.

vŠe PoD JeDNoU StŘechoUJeDNoU StŘechoU



 ZŠ ŠtĚcHoVice – Historie

historie
První zmínky o založení školy a učitelích 

v nejbližších školách pocházejí ze 16. a 19. 
století. Štěchovice vybudovaly školu pro 
sebe a žáky z Masečína, Třebenic, Boja-
novic, Hradištka, Třebsína, Závisti a Pikovic 
v r. 1832. Škola měla 239 žáků a umístě-
na prý byla v chalupě č. 9. V roce 1882 
byla přestěhována do budovy, kde je dnes 
obecní úřad. Tam žáci chodili až do r. 1936, 
kdy byla postavena budova nová, která 
slouží svému účelu dodnes (pouze s pře-
rušením za II. světové války).

Z doby na přelomu století se zachova-
ly 2 staré výkazy čtyřtřídní obecné školy 
ze školních let 1899 - 1902, kdy řídícím 
učitelem byl Leopold Koubek a třídními 
učiteli r. 1899 Václav Kubr, r. 1902 Bedřich 
Neumann.

75 Let ŠKoLY ve ŠtěchovicÍch
Základní škola ve Štěchovicích oslavila 75. výročí. v roce 1936 byla postavena nová budova školy na místě, kde stojí 

dodnes – prošla od té doby několika rekonstrukcemi, ale základ budovy zůstává stále stejný.

velice děkujeme panu J. chroustovi za poskytnuté fotografie.

Z obecní kroniky vyplývá, že v r. 1882 
měla nová škola pouze jednu třídu a bu-
dovav byla pouze přízemní. Později byla 
provedena nástavba patra se dvěma tří-
dami a kabinetem. Od té doby byla škola 
trojtřídní. 

R. 1840 navštěvovalo školu 190 žáků, 
později počet klesal, když byla postavena 
škola na Hradištku. Jednání o výstavbě 
nové školy začíná v roce 1931, 1. září 1934 
je započato s výstavbou a přesně za dva 
roky 1. září 1936 do školy nastupují první 
žáci. 

Ředitelem obecné a měšťanské školy 
je jmenován Alois Synek, který byl v roce 
1941 vystřídán Antonínem Štěrbou. 

Posloupnost dalších ředitelů 
je následující:

1948–53 Bohuslav Broulík
1953–68 Bohumil Kohoutek
1968–77 Karel Příhoda
1977–79 Richard Šebek
1979–82 eugen Rozenský
1982–83 věra Bláhová
1983–88 Marie Pravdová
1988–89 Zdeněk Adamec
1989–90 Alena Malá
1990–94 Zdeněk Adamec
1994–01 PhDr. Romana Čandová
2001–03 Mgr. A nna Gonzalezová
2003–07 Mgr. Martin horn
2007–Mgr. Jana Kopačová
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 ZprÁVy Z mfc MULTIFUNKČNÍ CENTRUM

AKtUÁLNě Z MFc 
Letní období, které se každoročně projevuje mj. sníženým počtem návštěvníků 
Multifunkčního centra, bylo využito ke stavebním úpravám v 1.patře areálu. Zde 
po vyřízení všech potřebných povolení došlo k oddělení posilovny a místností se 
slender stoly tak, aby se navzájem tyto dvě různorodé skupiny klientů nerušily. 
Dále po zrušení místnosti vedoucího a 
posunutí slender stolů směrem k bývalé 
kanceláři vznikla velká místnost, využitel-
ná k dalším komerčním účelům. Smlou-
va o smlouvě budoucí na využívání těch-
to prostor na dobu minimálně 3 let byla 
uzavřena s Clubíkem Štěchovice (dříve 
Clubík Měchenice). Clubík je předškolní 
zařízení se stálou klientelou, které má 
široké spektrum aktivit zaměřených na 
děti nejen předškolního věku. Pod vede-
ním profesionálních lektorů vede kroužky 
jako např. Zpívánky, Výtvarný divadelní-
ček, Sportovní a pohybové hry, Malovaná 
angličtinka, Malý umělec apod. Kromě 
toho pořádají pravidelně doprovodné 
akce k různým příležitostem : karnevaly, 
dětské dny, sportovní dny, dětské tábo-
ry, Výtvarný podzim, vázání adventních 
věnců apod. Z předběžných dohod vyplý-
vá, že Clubík bude mj. nabízet i služby 
jednorázového hlídání dětí pro rodiče, 

kteří budou chtít využít některých služeb 
MFC (např. saunu, posilovnu apod.). 
V rámci příchodu Clubíku do MFC bude 
na travnaté ploše vybudováno i dřevěné 
dětské hřiště pro nejmenší děti, které 
Clubík našemu areálu věnuje. Stavební 
práce přinesly určitá omezení v provozu 
MFC, za která se klientům omlouváme. 
Držitelé permanentek obdrží příslušné 
kompenzace. Důležité však je, že dojde 
od září k významnému rozšíření činností 
v MFC. Kromě činnosti Clubíku a již zná-
mých kurzů, které v MFC dříve probíhaly 
(taneční kurzy, cvičení žen, zumba, po-
wer jóga, břišní tance, divadelní dílna 
apod.) bude sál v přízemních prostorách 
využit např. i pro nově otevřený Hudební 
kroužek a kroužek Hip Hop. Připravují 
se kulturní akce, pohádky pro děti. Rádi 
bychom v zimních měsících uspořádali 
výstavu Josefa Lady a vánoční trhy. Pro 
tenisty máme informaci o plánované 

stavbě nafukovací haly na antukovém 
kurtu, která by měla být zprovozněna od 
16.října a měla by být v provozu cca do 
15.dubna 2012. Srdečně Vás zveme do 
našich prostor, které jsou tu především 
pro Vás. Více informací najdete na strán-
kách  http://www.mfcstechovice.cz/.

Petr Šedivý

hUDeBNÍ KAvÁRNA
NAPŘÍČ ŽÁNRY
Nový formát hudební kavárny chystá za-
jímavé hosty. Během úvodního červno-
vého večera vystoupily v Multifunkčním
centru studentky oboru popový zpěv 
z Pražské konzervatoře – Radka Říhová
s terezou Nálevkovou a žačka ZŠ Ště-
chovice Josefína Čermáková. 

Hudební kavárna obsáhla pět žánro-
vých bloků: muzikál, jazz a swing, „zla-
tá šedesátá“, country a pop. V každém 
z nich zaznělo několik písní s komentáři, 
každý měl své originální image. Zpěvač-
ky se hlasově i temperamentem dobře 
doplňují. Muzikantské kořeny Radka 
Říhová nezapře. Maminka Radka Smíš-
ková, která v pořadu také zazpívala, léta 
koncertuje se skupinou Profil (její kapel-
ník Martin Škanta děvčatům pomohl se 
zvukovou technikou). Radčin otec má 
kapelu Anča band a kromě výše zmíně-
ného její praprastrýc Milda Taubl patřil 
k zakladatelům rokenrolových kapel 
v Praze, kde doprovázel i začínající Evu 
Olmerovou. Tereza Nálevková sbírala 
hlasové zkušenosti ve sboru Canzone-
tta, vystupovala v pražské Salmovské 
literární kavárně a účastnila se řady 
pěveckých soutěží. Spolu s Radkou pů-
sobí v projektu Madonna revival, nyní 
také pracuje na moderní opeře Kocour 
Sklíčko. Tereza s Radkou mají za sebou 
úspěšný červnový Divsalón V.- EL POP, na 
němž se podílely i dramaturgicky a který 
z pražského Divadla Kampa přenášela 
internetová televize ČT24.

Text: Dana Benešová-Trčková
Foto: Milan Šota 

PRvNÍ MiNiFeStivAL PRo Děti
Koncem května proběhl v Multifunkčním centru i. taneční a divadelní minifesti-
val pro děti. odpoledne se neslo v latinskoamerickém rytmu dětských tanečních 
kurzů, večer patřil představení Divadelní dílny. 

V sále i kavárně bylo celý den ruš-
no. Vystoupení členů tanečních kurzů 
Babydancing ze Štěchovic i ze Slap a 
ukázky dětských tanečních párů z kurzu 
Juniordancing připravila organizátorka 
festivalu Klára Cihelková spolu se svým 
tanečním partnerem Bohuslavem Ha-
dáčkem. „Bylo nám ctí, že jsme dětem 
směli být průvodci fascinujícím světem 
tance a divadla a možná tak u někoho 
vzbudili lásku k umění, která vydrží po 
celý život“, pronesli ústy moderátorky 
lektoři všech kurzů. Nejmenší předvedli 
mazurku, ti o něco zkušenější pak sam-

bu a jive. Páry nadchly úrovní tanečního 
umění i elegancí společenského obleče-
ní a prezentovaly blues, sambu, chachu, 
jive a waltz. Všechny skupiny měly svůj 
slavnostní nástup, každý obdržel malou 
pozornost a osvědčení. 

Divadelní dílna pod vedením Dany 
Benešové-Trčkové uvedla hranou scé-
nickou kompozici Seznamte se v jiném 
čase, na jejímž scénáři spolupracovali 
herečtí adepti spolu s lektorkou. Příběh 
obchodnice a pistolnice Nory, její asis-
tentky Bandory, koketních sester „uša-
tek“ Sally a Loly, princezny Koky, robota 
Joffyho a tanečnice Niky nás provedl svě-
tem blíže neurčené budoucnosti, v níž 
se draží psi s amputovanou nožkou, kde 
se jezdí na kravské mléko a kde stromy 
svítí jako pokojové lampy… Součástí 
produkce byla i krátká módní přehlídka 
nebo soutěžní prezentace neobvyklých 
produktů, došlo i k zapojení diváků coby 
porotců. Předávání ceny nejlepšímu pre-
zentérovi spontánně dabovalo několik 
herců Divadelní dílny. Také její absolventi 
získali osvědčení s drobnou odměnou. 

Foto: Bohuslav Hadáček
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Můj žIvot
MarIe Chroustová

Část sedmá

(další pokračování rodinné kroniky nejstarší obyvatelky Štěchovic)

… Štěchovice…
Bylo po zimě, začala jarní nálada, já byla 

zase zdravá. My jsme pořád čekaly na něja-
kou zprávu o tatínkovi. Když nic nepřicházelo, 
rozhodla se maminka, že pojedeme do Čech 
k tatínkovým rodičům. Jednak v Proskurově šlo 
denně o život a i pan Hrdina radil, abychom 
odjely. I když cestování také nebylo ideální. 

Jely jsme přes Polsko, žádní civilisté nejez-
dili, jen vojsko v dobytčích vagónech. Občas 
se nad námi nějaký voják smiloval 
a vzal nás do vagónu.

Musely jsme se vydávat za Pol-
ky, protože Češi s Poláky zrovna 
bojovali o Těšínsko. Nesměla 
jsem jinak mluvit než polsky.

Trvalo několik měsíců než jsme 
dorazily do města Krakova. Tam 
našla maminka u jedné paní pod-
nájem a byly jsme tam tři neděle. 
V té době tam hráli dětské divadlo 
a já jsem hrála větší úlohu. Měla 
jsem úspěch.

Maminka zatím sháněla, jak se 
dostat do Prahy. Myslím, že šla taj- 
ně na český konzulát. A tam 
nám pomohli, že jsme jely přímo 
do Prahy.

Maminka po cestě dostala po těle vyráž-
ku, tak když jsme přijely do Prahy, hned jsme 
šly do všeobecné nemocnice. Maminka šla 
k doktorovi a já zatím čekala v čekárně. Pan 
doktor jí řekl, že to nic není a dal jí nějakou 
mastičku. Maminka řekla: „To jsem ráda, já 
jedu z Ruska, tak jsem měla strach, aby to 
nebylo něco vážného.“ Jak tohle řekla, tak 
doktor: „Jak jedete z Ruska? Tak to tady mu-
síte zůstat 14 dní v karanténě!“ Maminka: 
„Dobře pane doktore, já si jen něco zařídím 
a vrátím se, v zástavě tu nechám svůj pas.“

Zatím mě vzala, vše vysvětlila a odvedla 
mě na parník. Nic jiného do Štěchovic nejez-
dilo. To bylo 19. Března 1920.

Parník jel v půl druhé z Prahy. Věděla jsem, 
že jedu k dědečkovi a babičce, které jsem 
vůbec neznala.

Maminka mě předala panu Širokému 
a panu Minaříkovi – to byli kapitán a plavčík. 
A poprosila je, aby mě odvedli k Víškovům, že 
jsem jejich vnučka. Ptali se, čí je to dcerka. 
Maminka: „Josefa. On je někde na Sibiři.“ 
A oni se začali smát: „Vždyť je ve Štěchovicích 
a chytá ryby! Dnes jsme ho viděli.“

Měly jsme ohromnou radost.

A já cestovala poprvé do Štěchovic.
Na parníku mě všichni obletovali a nosili 

mi různé dobroty.
Když jsme po dlouhé plavbě dorazili 

do Štěchovic, tatínek byl u parníku a parní-
káři křičeli: „Josefe!!! Vezeme ti dceru!!!“

Bylo to dojemné shledání. A když jsme šli 
od parníku domů, přidávali se lidé a všichni 
mě vítali. Prohlíželi si mě, bylo jim divné, že 
mám kožíšek a vysoké boty. Tehdá to bylo 
něco neobvyklého, aby holka nosila holinky. 

Tak konečně moje učitelka Přibíková to vy-
mohla, že jsem přece začínala druhou třídou.

Tu jsem zvládala hravě. Vzpomínala jsem 
velmi často na pana učitele Zpěváka, jak byl 
trpělivý a vše mně ochotně vysvětloval. Bohu-
žel za války padnul vedle tatínka. Tatínek vzal 
k sobě jeho zápisník, foto a různé maličkosti. 
Tak si oba slíbili – kdo padne dřív, tak ten 
druhý vezme doklady a odevzdá je po válce 
pozůstalým. Tak se stalo. Slečna Kavanová 
byla snoubenkou pana učitele Zpěváka. Byla 
z Bíliny, kde učila na živnostenské škole. 
Chtěla, abych do té školy šla, že můžu být 
u ní. Už jsem měla koupené všechny knihy, 
ale pak otec rozhodl, že je to daleko, zkrátka, 
chtěl mě mít doma. Slečna Kavanová nám 
věnovala foto s krásným věnováním.

Tatínek si hledal zaměstnání, myslel, že 
bude zase sládkem, ale vše bylo obsazené. 
Než se legionáři vrátili domů, byla všechna 

lepší místa obsazena těmi, co při-
šli z vojny anebo těmi, co vůbec 
nikde nebyli. Legionáři většinou 
dostali trafiku nebo nějaké hlídá-
ní, a když měli štěstí, tak policii. 
Tatínek sháněl nějakou restaura-
ci. Dozvěděl se, že je k pronajmu-
tí hotel Záhoří ve Svatojánských 
proudech. Podal si tedy žádost. 
Dozvěděl se, že je šedesát žada-
telů, nedoufal, že by uspěl. V tu 
dobu napsal babičce její bratr 
z Herschlagu (Horního Dvořiště), 
že postavil velký hotel, a že by 
ho tatínkovi pronajal. Mezitím se 
vrátil z legií strýc Rudolf. To bylo 
na podzim (říjen nebo listopad 

1920) a my jsme se stěhovali do Herschlagu.
Stěhovali jsme se se vším nábytkem. Jeli 

jsme vlakem. Jel s námi i strýc Rudolf a Fanynka 
Krásná – to byla sestra tety Široký, která nám 
všem byla tetou, i když jsme nebyli příbuzní. 
Byly obě moc hodné. Vzali jsme ji s sebou 
s úmyslem, že nám tam bude pomáhat.

Když jsme dojeli k místu, tak jsme zírali, 
že tam stojí jen rozestavěná obrovská stav-
ba, ale žádný hotel. Strýc z Herschlagu nás 
vylákal podvodem. On myslel, že v létě to 
tatínek dostaví, on dostane koncesi, mezitím 
se jeho syn vyučí číšníkem a bude mít hotel. 
Ten strýc byl jinak frajer a velký podnikavec, 
ale špatný hospodář.

Město bylo víc německé než české. Byla 
tam česká menšinová škola. Ve škole byl prv-
ní a druhá třída dohromady. Učil pan řídící 
a zároveň ve škole bydlel. Třetí až osmá třída 
(jedna místnost) byla na nádraží. Tam jsem 
chodila já. Tam jsem vynikala, protože někteří 
žáci skoro ani neuměli česky. Na Vánoce dě-
lali besídku s nadílkou u stromečku. Každý si 
měl napsat, co by chtěl. Já jsem si napsala 
boty, tak jsem je dostala a taky vánočku, cuk-
roví, jablka a ořechy.

/pokračování příště/

 informace

Po dlouhá léta se o tom tady mluvilo, dnes už 
ne, protože pamětníci už zemřeli. Já už jsem 
jedna z nejstarších. Teď jsem ale odbočila.

Babička s dědečkem mě hezky přivítali a já 
si pamatuju, jak moje o tři roky starší sest-
řenice zrovna utírala nádobí a zůstala stát, 
tak nějak nevěděla, co má dělat. Ale já už 
jsem byla světem prošlá a ničeho se nebála, 
tak jsem řekla: „Ty jsi jistě Otylka. Já Tě mám 
ráda.“ Měly jsme se po celý další život rády.

Pak se objevil bratranec Pepík a Maruš-
ka. Otylka a Pepík byly děti po strýci Aloiso-
vi, který zemřel roku 1917 a jeho manželka 
roku 1915. Takže dědeček a babička znovu 
hospodařili a starali se o vnoučata. Maruška 
byla dcerou Rudolfa. Byla tu jen s maminkou, 
protože strýc se ještě nevrátil z legií.

Tatínek se hned druhý dne rozjel do Prahy 
a maminku ještě ten den přivezl.

Za nějaký den tatínek rozhodl, že musím 
chodit do školy.

Mně už bylo dost let, na první třídu jsem 
byla stará. Byl tady řídící Rogl a ten nechtěl 
slyšet, že umím číst, psát i počítat, říkal, že 
musím do první třídy podle zákona.

Já chodila pár dní, ve škole jsem se nudila 
a připadalo mi, že jsou všechny děti hloupé. 
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V Bremerhavenu nás hostitelé velice 
mile přivítali, sdělili nám název hotelu, kde 
bylo vše zajištěno a hlavně to bylo nedaleko 
od všeho dění. Po uvítání a zaregistrování 
nám bylo zapotřebí protáhnout si kostry 
a doplnit tekutiny. Proto nás zaujala malá 
hospůdka asi 300 m od hotelu Adana, 
kde jsme byli ubytováni. Zde jsme strávili 
na  zahrádce velice příjemné odpoledne. 
Navečer nás odvezl autobus do přístavu 
do studia rybí kuchyně, kde pro nás formou 
švédského stolu bylo připraveno mnoho 
různých mořských i jiných pochoutek. 
Zde též proběhlo přivítání se s našimi již 
dávnými přáteli. 

valná hromada
V pátek dopoledne proběhla valná 

hromada Asociace, které se zúčastnili 
pověření zástupci jednotlivých delegací. 
Konstatovalo se, že Asociace má již 39 
spolků. Řešily se finanční a organizační 
záležitosti, vydání knihy o mezinárodním 
vorařství apod. Jednou z aktivit Asocia- 
ce je též vyhlašování obcí či měst za 
„plavecká“ města či obce. Města či obce 
s tímto titulem se pyšní svými plaveckými 
a vorařskými tradicemi. Vloni bylo 
vyhlášeno slovinské Ljubno ob Savinji 
a německé Uhlstadt. V Česku tento 
titul nemá žádná obec. Dále Asociace 
činí kroky, aby plavectví a vorařství bylo 
prohlášeno světovou kulturní institucí 
UNESCO za světové nehmotné kulturní 
dědictví. Členové, kteří se nezúčastnili 
valné hromady věnovali čas prohlídce 
muzea, což bylo velice zajímavé. Jsou zde 
vystaveny makety různých plachetnic, 
lodní motory a téměř vše co se v lodní 
dopravě může použít. Mě osobně nejvíce 
zaujala německá válečná ponorka 
z r. 1945, která je tam vystavena jako 
součást technického muzea. Sdělili nám, 
že je 67 metrů dlouhá. Při prohlídce jsme 
prolézaly několika kruhovými otvory, 
které slouží k uzavření a tím oddělení 
jednotlivých prostorů. Prolézání těmito 

vltavan Čechy Bremerhaven 2011
Jako každým rokem se zástupci vltavanských spolků zúčastnili pravidelného se-
tkání s bratry voraři. Letošní setkání pořádalo Německé muzeum lodní dopravy 
a proběhlo v přístavním městě Bremerhaven. toto se nachází nedaleko hambur-
gu. této akce, kam jsme cestovali osobním tranzitem, se zúčastnilo 8 vltavanů. 

otvory nám některým činilo dosti značné 
potíže vzhledem k jejich průměru. 
Někteří to i vzdali s konstatování, že je to 
jen pro štíhlé mladé chlapce. V poledne 
se konal oběd na jachtě, která je též 
součástí muzea. Po obědě měl každý 
svůj osobní program. Já jsem zaslechl 
hudbu a tak jsem se vydal tím směrem. 
Hrála tam černošská skupina v rámci 
jakéhosi festivalu. Večer proběhla 

a muzeum lodní dopravy. Zde jsme 
se jako česká delegace domluvili, že 
nebudeme čekat na nedělní dopolední 
mši a v neděli ráno vyrazíme k domovu, 
neboť náš řidič s jedním členem 
delegace hned v pondělí ráno odjížděl 
do Mnichova a jiní do zaměstnání. 

Další setkání se bude konat 
v katalánském městečku La Pobla de 
Segur od 28. 6.–1. 7. 2012 ve Španělsku. 
V roce 2013 nás uvítá Folklorní 
sdružení Libín-Prachatice s plavci ze 
Schwarzenberského  plavebního kanálu

 Dubina Vladislav st.

slavnostní večeře opět na oné plachetnici 
s tradičním předáváním darů a zpěvy.

Sobotní exkurze
 Sobota byla věnována exkurzím. 

Nejprve nás vezl autobus 2 hodiny do 
skansenu ve Winsenu, kde je starobylá 
vesnice z původních materiálů – obytná 
stavení, obecní pekárna, maštale, chlív- 
ky- vše krásném udržovaném prostředí. 
Zde byl též v přírodě podán oběd a ob- 
čerstvení. Poté proběhla návštěva go- 
tického dómu ze 14. století ve Verden o.d. 
Aller. Zde návštěvníci museli podepsat 
prohlášení, na výstup nahoru po starých 
původních schodech provádí na vlastní 
nebezpečí, což mnohé jedince odradilo. 
Večeře proběhla v restauračním zařízení, 
ze kterého byl krásný výhled na přístav 
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NA ANtUce v tŘeBeNicÍch
i přes poměrně vrtošivé počasí proběhlo v třebenicích pod hlavičkou místního 
tenisového oddílu tK třebenice v letních měsících hned několik důležitých teni-
sových událostí. 

V termínu do 31.8.2011 to bylo 6 baby-
tenisových (ročníky 2002 a 2003) a 4 mi-
nitenisové (ročníky 2004 a 2005) turna-
je, přičemž účast byla letos obohacena 
o hráče od Plzně až po Ostravu, takže 
bylo se s kým poměřovat. Vrcholem byly 
pak dvě tenisové školy, jedna v červenci 
(23 hráčů) a druhá v srpnu (29 hráčů). 
V září se uskutečnily ještě 3 víkendové 
turnaje a co hlavně : začaly 
opět pravidelné tréninky dětí, 
kteří zde trénují celoročně. 
Jedná se o skupinku cca 30 
dětí, nicméně rádi bychom ten-
to počet letos navýšili a proto 
jsme  otevřeli NÁBOR NOVÝCH 
TENISOVÝCH HRÁČŮ VE VĚKU 
6 – 12 LET. Po individuální do-
mluvě lze přihlásit i děti mimo 
tento věkový rozsah. Tréninky 

budou do poloviny října probíhat na do-
movských kurtech v třebenicích, poté se 
opět přestěhujeme do nafukovací haly 
multifunkčního centra ve štěchovicích. 
Více informací o našich aktivitách na-
jdete na www.Tktrebenice.Websnadno.
Cz. Přijďte mezi nás, rádi vás přivítáme 
na zkušebním tréninku.     

PETR ŠEDIVÝ

Hasebním obvodem stanice Jílové 
je jižní část okresu Praha – západ a je 
přibližně ohraničen na severu Hlavním 
městem Prahou, na východě starou Be-
nešovskou silnicí, na jihu spojnicí obcí 
Kamenice - Netvořice - Buš a na západě 
řekou Vltavou. Hasební obvod stanice je 
velmi rozmanitý a specifický. Strmá údolí 
řek Vltavy, Sázavy a Kocáby se spoustou 
rekreačních objektů, rozsáhlé lesní ma-
sivy, ale i průmyslové, skladovací a ob-
chodní objekty v okolí Jesenice. Hasební 
obvod protíná několik státních silnic. Ze-
jména stará Benešovská silnice, silnice 
102 na Slapy, 105 přes Jílové a v loň-
ském roce otevřený Pražský okruh. Nedá 
se opomenout ani železniční trať Posá-
zavského pacifiku. Na již zmiňované Vl-
tavě střeží hasiči bezpečnost vodních děl 
Vranné, Štěchovice a Slapy. V oblasti se 
velmi rychle rozvíjí nová bytová výstavba 
i výstavba průmyslových a skladovacích 
podniků, která zvyšuje počet trvale bydlí-
cích obyvatel i hustotu provozu.  Celkový 
počet obyvatel v hasebním obvodu je cca 
46 000 osob. V letní sezóně se tento po-
čet několikanásobně zvyšuje.

Stanice hZS v Jílovém u Prahy
     v letošním roce je tomu již 30 let, co byla v Jílovém u Prahy otevřena stani-
ce profesionálních hasičů. velký podíl a zásluhy na jejím otevření nesl tehdejší 
náčelník veřejného požárního útvaru pan Kratochvíl. Jejím uvedením do provo-
zu se výrazně zlepšilo zajištění požární ochrany nejen v Jílovém, ale především 
v celé jižní části okresu Praha – západ. v osmdesátých letech sloužilo na stanici 
pouze šest hasičů ve třísměnném provozu, přičemž počet zásahů se pohyboval 
v řádech několika desítek za rok.

V současné době slouží na této stanici 
celkem 16  příslušníků  - velitel stanice 
na denní směně a 15 hasičů rozdělených 
do třech směn (24 hod služba – 48 hod 
volno).

Každá směna má velitele družstva, 
technika, 2 strojníky a 1 hasiče. Pro 
zásahy využívají dvě cisterny, velitelský 
a dopravní automobil, přívěs na olejové 
havárie a dva motorové čluny. Kromě 
samotných výjezdů se hasiči podílejí 
na odborné přípravě svých kolegů z řad 
dobrovolných hasičů. Těm zde také zajiš-
ťují pravidelné prohlídky a plnění dýcha-
cích přístrojů a snaží se být nápomocni 
při koupi nových technických prostředků. 
V roce 2010 zasahovala stanice Jílové 
celkem u 405 událostí včetně prověřo-
vacích a taktických cvičení.

30letou historii jste si mohli spo-
lečně s námi připomenout a oslavit 3. 
září, kde jinde než v Jílovém. Celodenní 
program začal slavnostním přivítáním 
hostů, včetně bývalých zaměstnanců 

stanice, v prostorách muzea. Zde byla 
rovněž zahájena výstava k tomuto ju-
bileu. Dopoledne byla pro všechny zá-
jemce zpřístupněna stanice, která se 
nachází v ulici Rudných dolů. V tomtéž 
čase dorazila i veškerá technika, která 
postupně zaplnila většinu náměstí, ale 
i prostory v parku za muzeem. K vidě-
ní byly vozy, které jsou neodmyslitelně 
spjaty s historií hasičské stanice v Jílo-
vém, ale především to nejnovější vyba-
vení našich kolegů z HZS Středočeského 
kraje, HZS Hl. města Prahy a některých 
hasičských sborů podniků. Celkem bylo 
vystaveno na třicet nejrůznějších vozů. 
Nedílnou součástí každé podobné akce 
jsou praktické ukázky činnosti. Ani my 
jsme nezůstali rozhodně pozadu a tak 
jste mohli od 13 hodin sledovat hned 
několik dynamických ukázek. Představi-
ly se v nich i specializované týmy potá-
pěčů, lezců, kynologů a příslušníci tzv. 
USAR teamu (jednotka předurčená na li-
kvidaci mimořádných katastrof na celém 
světě). Na nádvoří muzea byly po celý 
den připraveny soutěže a zábava pro ty 
nejmenší návštěvníky. Ti starší, kteří rádi 
ponocují, si pak jistě rádi poseděli od 17 
hodin pod muzejními hradbami u coun-
try a rockových písniček v podání živé 
kapely. 
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Přivítaly je chatky, které rybaříci zapl-
nily veselým hlaholem. Jakmile se uby-
tovali, tak je vedoucí tábora seznámil 
s vedoucími skupinek a s paní doktor-
kou, která byla připravena ošetřit i tu 
nejmenší bolístku.

Potom se odebrali na obhlídku tábora 
a jeho okolí. Po dobré večeři měli mož-
nost poprvé namočit pruty a potom haj-
dy pod deky. Celodenní činnost probíha-
la podle táborového plánu. Rybaříci se 
zdokonalovali v nahazování, navazování 
a s rybářskou technikou, v lovu ryb,star-
ší měli možnost večerního lovu ryb, z 
kterého měli radost,ale velkého úlovku 
se nedočkali. Protože bylo také pěkné 
počasí, tak si užili i koupání, večerní bo-
jovky a různé hry.

Místní organizace Českého rybářského svazu ve Štěchovicích-

První rybářský tábor mladých rybaříků ČAStoBoŘ 2011
Po osmi měsících pravidelných schůzek odjelo z 28 členů kroužku 21 členů ryba-
říků na LtM na Častoboři na Slapském jezeře v termínu od 13. 8. do 20. 8. 2011.

vÝLet PARNÍKeM
Dne 27. 8. 2011 Vltavan Čechy pořádal 

výlet parníkem Vltava pro bratry a sestry 
Vltavany všech bratrských spolků. V 8.00 
hodin parník odjížděl od Palackého mos-
tu přes několik zdymadel do Nelahozevsi. 
Na palubě vyhrávala dechová kapela 
k tanci i poslechu. Obsluha na lodi se 
pečlivě starala, abychom všichni dodržo-
vali pitný režim. V Nelahozevsi na břehu 
Vltavy byl pro účastníky zajištěn oběd 
a prohlídka zdejšího zámku. Poté jsme 
se vydali zpět do Prahy. Okolo 18. hodiny 
jsme dorazili do Prahy a rozjeli se k domo-
vům. Byla to velice vydařená akce.                   

 Dubina Vl. St.

Během pobytu plnili rybaříci různé 
úkoly, za které získávali rybí kostičky, ze 
kterých si nakonec sestavili rybí kostru, 
erb kroužku. Z vycházky na Albrechtovu 
skálu, kam se už nedošlo, protože se 
dětem do cesty postavily hřiby, tak je 
nasbíraly a odevzdaly v kuchyni a paní 
kuchařky uvařily výbornou bramboračku. 
Jídlo bylo velice dobré a chutné. Jednou 
odpoledne přijeli do tábora členové Po-
říčního oddělení Policie ČR Slapy, kteří 
předvedli dětem výzbroj a výstroj potápě-
čů s výkladem. Před odjezdem domů při 
posledním vyhodnocení získal kroužek 
rybaříků svoji vlajku s erbem ryby. Pro-
tože jsme rybaříky předali rodičům bez 
úrazů ve zdraví, je potřeba vyslovit velký 
dík dospělákům, kteří obětovali svoji do-

volenou pro RADOST A ŠŤASTNÝ ÚSMĚV 
DĚTÍ, které jsou naše budoucnost.

zn.nov.

Společnost pro podporu lidí s mentálním postižení 
Centrum služeb Hvozdy

Centrum služeb Hvozdy poskytuje služby:

Ubytování v rodinných domcích typu OKAL v areálu CS Hvozdy.
Profesionální tým pracovníků
Doprava uživatelů služby zajišťována:

v pondělí ze Smíchovského nádraží v 8:00 hodin do Hvozdů
v pátek zpět na Smíchovské nádraží v 15:00 hodin.

Nabídka volnočasových aktivit: 
návštěva bazénu, sportovní činnost v tělocvičně, návštěvy 
kulturních zařízení, rekreační pobyty v tuzemsku i zahraničí, výlety.

Nabídka aktivizačních služeb:
moje domácnost, vaření, 
údržba zahrady, rukodělné 
a výtvarné práce.

Program přechodu k samostatnosti.
Zajištění zaměstnání 

v chráněném i nechráněném 
pracovním prostředí.

V SOUČANÉ DOBĚ MÁME VOLNÁ MÍSTA PRO 2 CHLAPCE A PRO 2 DĚVČATA!!!

SOCIÁLNĚ TERAPEUTICKÉ DÍLNY pro osoby s lehkým a středním mentálním postižením a osoby 
se zdravotním postižením zaměřeny na rukodělné a výtvarné práce 

pravidelná setkání: pondělí 16:00 – 20:00 hodin, úterý- čtvrtek 8:00 – 12:00 hodin
ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ  pro osoby v tíživé životní sociální situaci
SOCIÁLNĚ AKTIVIZAČNÍ SLUŽBY PRO RODINY S DĚTMI do 18 let, které se dostaly do problému 

při výchově dětí a péči o ně: pomoc rodinám s dětmi s handicapem, s dětmi sociálně znevýhodněnými, 
v dlouhodobé sociální krizové situaci zaměřeny na speciálně pedagogické poradenství

od října 2011: PONDĚLÍ: 8:30 – 12:30, ÚTERÝ: 13:00 - 17:00

PŘIJĎTE NÁS NAVŠTÍVIT A NAŠE ZAŘÍZENÍ SI PROHLEDNOUT!

 Pobytové v TÝDENNÍM STACIONÁŘI pro osoby s lehkým a středním mentálním postižením ve věku od 15 let:

 Ambulantní - realizovány v pobočce v MFC Štěchovice, prof. Lista 393 ve Štěchovicích:

KoNtAKt
SPMP ČR centrum služeb hvozdy, Masečínská 119, 252 05 hvozdnice | iČ: 629 37 863

tel./fax: 257 770  258, tel. 257 771 420 | e-mail : sdm-hvozdy@centrum.cz, www.sdm-hvozdy.cz
Mgr. Magdaléna Zurinková – 728 122 342 | PhDr. Romana Čandová -731 491 873
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 informace

NovÁ SLUŽBA 
PRo Štěchovice A oKoLÍ

Wellness poradna 
pro zdravý životní  styl

• Potřebujete ZhUBNoUt?
• tvarovat postavu?
• odstranit přebytečné tuky?
• Snížit hladinu cholesterolu a krevní tlak?
• Zlepšit sportovní a pracovní výkon?

Nenabízíme diety ani hladovění, 
ale dlouhodobě prověřený program správné výživy, 
a to pod trvalým vedením odborného konzultanta.

Konzultace možné telefonicky, po internetu, 
ale nejlépe osobně.

Nově otevřené konzultační pracoviště 
v MFC Štěchovice

Vstupní analýza stavby těla zdarma.
KoNtAKt:

Mgr. Štěpánka Novotná
Tel.: 602 186 402

e-mail: noska11@obemail.com

NORDIC WALKING
(severská chůze)

co je NW?
Je to běžná chůze se speciálními hůlkami, 
při které získáte novou pohyblivou aktivitu 

na čerstvém vzduchu a navíc s minimálním 
zatížením vašich kloubů.

co získám s NW? např.:
 správné držení těla
 zlepšuje pohyblivost páteře
 ulevuje při problémech se zády
 posiluje srdce, oběhový systém a dýchací ústrojí

Naučte se správně 
ZÁKLADY NoRDic WALKiNG 

pod vedením zkušené instruktorky.

Zapůjčení holí ZDARMA  |  Stačí 2 lekce
ceNA:  individuální lekce 300 Kč/hod.

 pro skupinu 3 osob 250 Kč/hod.

tel: 602 806 368
e-mail: vaskovazd@seznam.cz

eKoPoRADNA 
ve vraném nad vLtavou

Jedná se o projekt, který byl vytvořen 
za podpory SFŽP a MŽP.

Již druhým rokem nabízíme 
bezplatné ekoporadenské služby v otázkách 

týkajících se životního Prostředí, např.:

 druhová ochrana rostlin a živočichů
 praktická ochrana přírody
 péče o zahrady, zeleň
 biovýrobky
 desatero domácí ekologie
 řešení ekologických problémů
 pasivní domy...

Dále nabízíme možnost navštívit 
náš ZooKoUteK 

a KNihovNU 
s množstvím odborné literatury.

Jsme zapojeni do prodeje 
farmářských bedýnek a Fair trade výrobků 

(káva čaj, čokoláda ...).

Gabriela Dobruská – cev Zvoneček
E-mail: ekoporadna@cev-zvonecek.cz 

Tato emailová adresa je chráněna před 
spamboty, abyste ji viděli, povolte JavaScript   

http://www.cev-zvonecek.cz

Kontaktní údaje:
Zo ČSoP 11/11 Zvoneček

Březovská 382 (areál Mateřské školy)
252 46 vrané nad vltavou

telefon:  257 762 036 
mobil:  724 575 826

e-mail: info@cev-zvonecek.cz 

Dne 1. 10. 
bude ve vraném nad vltavou probíhat 
evRoPSKÝ FeStivAL PtActvA
Jako doprovodná akce je připraveno 

KRoUŽKovÁNÍ PtÁKŮ 
a soutěž 

o NeJheZČÍ oBRÁZeK PtÁKA

co je NW?
Je to běžná chůze se speciálními hůlkami, 
při které získáte novou pohyblivou aktivitu 

na čerstvém vzduchu a navíc s minimálním 
zatížením vašich kloubů.

co získám s NW? např.:
 správné držení těla
 zlepšuje pohyblivost páteře
 ulevuje při problémech se zády
 posiluje srdce, oběhový systém a dýchací ústrojí

Naučte se správně 
ZÁKLADY NoRDic WALKiNG

pod vedením zkušené instruktorky.

Zapůjčení holí ZDARMA  |  Stačí 2 lekce
ceNA:  individuální lekce 300 Kč/hod.

 pro skupinu 3 osob 250 Kč/hod.

tel: 602 806 368
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:: LUNDONIA s.r.o. ::
Komplexní služby ve vzděláváníŠKOLA LUNDONIA 

A DĚTSKÝ KLUB BENJAMIN – DAVLE
KURZY PRO DĚTI DO 3 LET

CVIČENÍ MAMINEK S DĚTMI (Linda Staňková)– pondělí  15:00 – 16:00 nebo čtvrtek 9:30 – 10:30
ČESKO-ANGLICKÉ ZPÍVÁNKY (Eva Machová) – pondělí  10:30 – 11:30

ANGLICKÁ MINIŠKOLIČKA (maminky + děti) (Eva Machová) – úterý 9:00 – 11:00 (120 CZK za 2 hodiny)

KURZY PRO DĚTI OD 3 DO 6 LET
TVOŘIVÝ SVĚT (Zdeňka Vašková)- středa 15:45 - 16:30

ČESKO-ANGLICKÉ ZPÍVÁNKY (Eva Machová) - čtvrtek 15:00 - 16:00
ANGLIČTINA PRO PŘEDŠKOLÁKY 1 (Eva Machová) - úterý 14:30 - 15:15
ANGLIČTINA PRO PŘEDŠKOLÁKY 2 (Eva Machová)- úterý 15:30 - 16:15

ANGLICKÁ MINIŠKOLIČKA (Štěpánka Prokopová) – středa 7:30 – 12:30 (250 CZK za dopopoledne, zajištěna strava!!!)
ŠPANĚLŠTINA PRO PŘEDŠKOLÁKY (Jana Bartůňková) - čtvrtek 13:30 - 14:15

FRANCOUZŠTINA PRO PŘEDŠKOLÁKY (Svatava Chrastilová)- středa 13:30 - 14:15

KURZY PRO ŠKOLÁKY ZŠ
Výběr z kurzů AJ, ŠJ, FJ...od 3150 CZK + učebnice zdarma/ školní rok – 28 týdnů
Individuálně a ve dvojici AJ, ŠJ, FJ a NJ...320 CZK/ 45min nebo 400 CZK/60min

KURZY PRO DOSPĚLÉ
Výběr z kurzů AJ, ŠJ, FJ...od 3150 CZK / semestr –14 týdnů

Individuálně a ve dvojici AJ, ŠJ, FJ a NJ... 480 CZK/60min nebo 700 CZK / 90min
Detaily výuky a fotogalerie vice na: WWW.LUNDONIA.CZ | Kontakt: eva.mach@lundonia.cz nebo 606 246 127

!!! Začátek výuky v týdnu od 3. Října 2011 !!!




